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PROTOKÓŁ Nr XVI/2020 
szesnastej sesji Rady Miejskiej w Jezioranach, 

odbytej w dniu 29 września 2020 roku  

w Miejskim Ośrodku Kultury w Jezioranach  

przy ul. Konopnickiej 4 
 

 

Pan Bogusław Wierzbicki – Przewodniczący Rady Miejskiej w Jezioranach powitał 

wszystkich przybyłych na XVI sesję VIII kadencji Rady Miejskiej w Jezioranach. 

Następnie otworzył XVI sesję Rady i oświadczył, iż zgodnie z listą obecności 

aktualnie w posiedzeniu uczestniczy 12 radnych, co wobec ustawowego składu Rady 

wynoszącego 15 osób stanowi quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji 

– lista obecności radnych stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

Na sekretarza obrad powołano Radną Teresę Parzonkę. 

Obrady rozpoczęto o godz. 10:30 zakończono o godz. 11:10. 

Pan Bogusław Wierzbicki – Przewodniczący Rady: „Powtórzę to, co powiedział wcześniej 

Pan Burmistrz. Mamy nakaz nie tylko naszą Sesje transmitować, ale również transkrybować, 

czyli umieszczać napisy. W związku z tym, zwracam się z uprzejmą prośbą do wszystkim 

Państwa zabierających głos na Sesji, o to by mówili wyraźnie, by mówili do mikrofonu  

i zrozumieli, że takie są wymogi. Proszę Państwa, nim jeszcze rozpoczniemy obrady, to 

powiem to, o czym Państwo doskonale wiecie, ale ci, którzy nas słyszą i czytają mogą nie 

wiedzieć, że półtorej godziny temu odbyły się Komisje, które omówiły wszystkie te tematy, 

które będziemy na Sesji omawiać. Dlatego do tych szczególnie, którzy nas słuchają na 

zewnątrz i oglądają informuję, że na Sesji mogą być te głosy skrótowe, bo my wszyscy 

godzinę wcześniej to omówiliśmy. To dlatego, żeby nikt nam nie zarzucił, że głosy są żadne 

albo nikt się nie odzywa. Odzywaliśmy się na Komisjach. Proszę Państwa przechodzimy do 

realizacji porządku dziennego obrad. Czy ktoś z Pań i Panów Radnych ma jakieś, co do 

porządku obrad uwagi. Jeśli nie, to rozumiem, że został on przyjęty.” 

 

Następnie Przewodniczący Rady odczytał porządek obrad. 

1. Otwarcie i akceptacja porządku obrad.  

2. Podjęcie uchwał w sprawie:  

1) zaliczenia do kategorii drogi gminnej dotychczasowej drogi powiatowej nr 1434N  

    i ustalenia jej przebiegu,  

2) zaliczenia do kategorii drogi gminnej dotychczasowej drogi powiatowej nr 1535N  

    i ustalenia jej przebiegu,  

3) zaliczenia do kategorii drogi gminnej dotychczasowej drogi powiatowej nr 1551N  

    i ustalenia jej przebiegu,  
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4) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Jeziorany na lata 2020-2031,  

5) zmian w budżecie gminy na 2020 rok.  

3. Omówienie informacji o przebiegu wykonania budżetu za I półrocze 2020 roku  

    oraz kształtowaniu się Wieloletniej Prognozy Finansowej gminy na lata 2020-2031.  

4. Sprawozdanie Burmistrza z działalności między sesjami.  

5. Wolne wnioski i zapytania.  

6. Przyjęcie protokołu XV sesji. 

 

Ad.2. Podjęcie uchwał w sprawie: 

 

1) zaliczenia do kategorii drogi gminnej dotychczasowej drogi powiatowej nr 1434N  

      i ustalenia jej przebiegu, 

Pan Bogusław Wierzbicki – Przewodniczący Rady: „Jak Państwo wiecie i to nam tłumaczył 

Pan Burmistrz, mamy możliwość realizacji tych dróg, ale właśnie w takim układzie, że będą 

one drogami gminnymi, przez co będziemy mogli dostać sensowniejsze dofinansowania. Tak 

to można skrócić Panie Burmistrzu? Kiwnięcie głowy oznacza, że tak. W związku z tym będę 

prosił Pana Radnego Szuwalskiego o przeczytanie projektu uchwały.” 

 

Pan Andrzej Szuwalski – Wiceprzewodniczący Rady: „Panie Przewodniczący, Pan pozwoli, 

że będę wypowiadał się bez mikrofonu moje umiejętności i siła głosu pozwala na taką 

czynność. Mogę?” 

Przewodniczący Rady: „Bardzo Proszę. Oddaj mikrofon, bo jeszcze spadnie.” 

Następnie Wiceprzewodniczący Rady odczytał projekt uchwały.  

 

Przewodniczący Rady: „Dziękuję bardzo. Czy ktoś z Pań i Panów Radnych chciałby zabrać 

głos w tej sprawie? Nie widzę, również informuję, iż Komisje zaaprobowały przyjęcie tej 

uchwały jednogłośnie. Proszę Państwa przechodzimy w takim razie do głosowania. Proszę  

o głosowanie.” 

Po czym Rada przystąpiła do głosowania w wyniku, którego jednogłośnie - 12 głosów "za"                 

(Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 1 do protokołu) 

 

podjęła uchwałę nr XVI/142/20 w sprawie zaliczenia do kategorii drogi gminnej 

dotychczasowej drogi powiatowej nr 1434N i ustalenia jej przebiegu, 

która stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

 

 

2) zaliczenia do kategorii drogi gminnej dotychczasowej drogi powiatowej nr 1535N  

      i ustalenia jej przebiegu, 

Przewodniczący Rady: „Czy ktoś z Pań i Panów Radnych chciałby zabrać głos? Jeśli nie to 

proszę o odczytanie projektu uchwały.” 
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Radna Teresa Parzonka odczytała projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady: „Dziękuję bardzo. Czy ktoś z Pań i Panów Radnych chciałby zabrać 

głos w sprawie projektu uchwały? Jeśli nie, to dodam tylko, że tak, jak poprzednie uchwały  

i te zostały zaaprobowane przez Komisje. Proszę o przejście do głosowania.” 

 

Po czym Rada przystąpiła do głosowania w wyniku, którego jednogłośnie - 12 głosów "za"                 

(Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 3 do protokołu) 

 

podjęła uchwałę nr XVI/143/20 w sprawie zaliczenia do kategorii drogi gminnej 

dotychczasowej drogi powiatowej nr 1535N i ustalenia jej przebiegu, 

która stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

 

3) zaliczenia do kategorii drogi gminnej dotychczasowej drogi powiatowej nr 1551N  

      i ustalenia jej przebiegu, 

 

Przewodniczący Rady: „Dziękuję, uchwała została przyjęta. Przechodzimy do trzeciej 

uchwały, zaliczenia do kategorii drogi gminnej dotychczasowej drogi powiatowej nr 1551N  

i ustalenia jej przebiegu. Wykorzystajmy ten piękny męski głos i prosimy o odczytania 

projektu uchwały.” 

Następnie Wiceprzewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady: „Czy ktoś z Pań i Panów Radnych chciałby wnieść jakieś uwagi, 

pytania do urbanistów tworzących ten projekt? Nie widzę, w związku z tym przystąpmy  

do głosowania.” 

 

Po czym Rada przystąpiła do głosowania w wyniku, którego jednogłośnie - 12 głosów "za"                 

(Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 5 do protokołu) 

 

podjęła uchwałę nr XVI/144/20 w sprawie zaliczenia do kategorii drogi gminnej 

dotychczasowej drogi powiatowej nr 1551N i ustalenia jej przebiegu,   

która stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 
 

4) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Jeziorany na lata 2020 - 2031, 

Przewodniczący Rady: „Dziękuję bardzo. Uchwała została przyjęta. Przechodzimy do Zmian 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Jeziorany na lata 2020 – 2031. Było to omawiane 

na Komisjach, ale być może Pani Skarbnik chciałaby zabrać głos? Króciutko dla tych, którzy 

nas słuchają.” 

Pani Katarzyna Kolibowska – Skarbnik Gminy: „W Wieloletniej Prognozie Finansowej tak 

naprawdę zmieniły się tylko dochody, wydatki, został zwiększony deficyt budżetowy  

o 250 000 zł spowodowany zmianami, które zostały wprowadzone do uchwały budżetowej  
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i w załączniku nr 2 zostały wprowadzone dwa nowe zadania, ze względu na podpisaną już 

umowę: Kompleksowe ubezpieczenie mienia Gminy na 2020 – 2023, to jest zapewnienie 

ochrony mienia Gminy, kompleksowe ubezpieczenie na lata 2020 – 2023. Wartość umowy to 

jest kwota 267 228 zł. Limit na kolejne lata, to jest kwota 89 076 zł. Następne zadanie, 

ponieważ się przygotowujemy do przetargu na odbiór i transport odpadów komunalnych. Jest 

to zapewnienie bezpiecznej obsługi i odbioru odpadów komunalnych od mieszkańców. Jest to 

kwota rozpisana na lata 2021, 2022, 2023 800 000 zł. Czyli łączne nakłady finansowe to jest 

kwota 2 400 000 zł. To są główne zmiany, które zostały wprowadzone do Wieloletniej 

Prognozy Finansowej.”  

 

Przewodniczący Rady: „Dziękuję, czy ktoś z Pań i Panów Radnych ma jakieś pytania do 

Pani Skarbnik. Jeśli nie, to przeczytam projekt uchwały."  

 

Przewodniczący Rady zapytał: „Czy ktoś z Pań i Panów Radnych chciałby zabrać głos?” 

 

Nikt nie zabrał głosu. 

 

Po czym Rada przystąpiła do głosowania w wyniku, którego jednogłośnie - 12 głosów "za"                 

(Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 7 do protokołu) 

 

podjęła uchwałę nr XVI/145/20 w sprawie zmiany Wieloletniej  

Prognozy Finansowej Gminy Jeziorany na lata 2020 - 2031,  

która stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

 

5) zmian w budżecie gminy na 2020 rok. 

Przewodniczący Rady: „Dziękuję bardzo. Uchwała została przyjęta. Przechodzimy do zmian 

w budżecie gminy na 2020 rok. To również było omawiane na Komisjach szeroko, ale być 

może Pani Skarbnik w paru słowach przybliży. Kiwanie głowy oznacza, że Pani 

wypowiedziała się na Komisjach. Tak mam to rozumieć.” 

Skarbnik Gminy: „Tak. Chyba, że ktoś ma jeszcze pytania?” 

Przewodniczący Rady: „Słucham? Nie dosłyszałem.” 

Skarbnik Gminy: „Jeśli Pan Radny ma jeszcze pytania?” 

Przewodniczący Rady: „Aha. Jeśli Radni będą mieli jakieś pytania? Ale to może po 

odczytaniu projektu tej uchwały.” 

Wiceprzewodniczący Rady: „Mogę?” 

Przewodniczący Rady: „Proszę bardzo.” 

Wiceprzewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 
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Przewodniczący Rady: „Dziękuję bardzo. Rośnie we mnie obawa, że nam Pana Andrzeja 

porwą do radia, jako spikera z takim głosem, ale może jakoś do końca kadencji będzie. Czy 

ktoś z Pań i Panów Radnych chciałby zabrać głos? Bardzo proszę Pan Radny Szuwalski.” 

Wiceprzewodniczący Rady: „Pierwsze pytanie odnośnie załącznika nr 3a, są to te wydatki 

inwestycyjne realizowane z Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych. Wartość zadania 

inwestycyjnego, pierwsze zadanie: przebudowa drogi wewnętrznej na działce nr 162 obręb 

Kikity, Gmina Jeziorany. Całe zadanie jest to 312 500 zł.” 

Skarbnik Gminy: „Tak.” 

Wiceprzewodniczący Rady: „Tak, czyli rozumiem, że wydatki z Funduszu Inwestycji 

Lokalnych 95 500 zł dofinansowania ze środków zewnętrznych tak jakby?” 

Skarbnik Gminy: „To jest wkład własny, który musiała Gmina dołożyć do Programu 

Rządowego.” 

Wiceprzewodniczący Rady: „Niezewnętrzny, tylko nasz wkład.” 

Skarbnik Gminy: „Ale też dostajemy z zewnątrz. Ten załącznik właśnie mówi nam o tym, że 

30%, które Gmina powinna dołożyć do danych inwestycji, dostaliśmy teraz właśnie środki  

z Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych, jest to kwota 1 637 800 zł, w tej chwili, gdy 

rozpisaliśmy w załączniku 1 050 004 zł zostało nam jeszcze niecałe 600 000 zł. Po pewnych 

jeszcze tam przemyśleniach, naszych konsultacjach zobaczymy, co z dalszą kwotą zrobimy, 

czy zostawimy ją na 2020 rok, czy przełożymy na 2021.” 

Wiceprzewodniczący Rady: „312 500 zł jest to nasz wkład, który też był pozyskany ze 

środków zewnętrznych.”  

Skarbnik Gminy: „Dostaliśmy już to oczywiście.” 

Wiceprzewodniczący Rady: „To było pierwsze pytanie. Drugie pytanie, może nie pytanie, 

pamiętacie na poprzedniej Sesji, ja zwracam uwagę na tą kwotę naszego zadłużenia, stały 

punkt sesyjny, jak się okazuje ostatnio. Pozostaje się cieszyć, że te zadłużenie nam 

sukcesywnie spada w porównaniu z rokiem 2019 do dnia dzisiejszego spadło nam około 

1 000 000 zł, należy się cieszyć, że inwestycje są wykonywane, to widać gołym okiem na całą 

naszą działalność w naszym mieście i gminie, a zadłużenie generalnie względem wielkości 

inwestycji nie rośnie, tylko nam spada. Wychodzi na to, że Pani Skarbnik…” 

Skarbnik Gminy: „Gmina nie zaciągała więcej kredytów.”      

Wiceprzewodniczący Rady: „…że dobrze tego Pani nam pilnuje. To tyle, jeśli chodzi w tym 

punkcie temat finansów.” 

Przewodniczący Rady: „Nie ma Sesji, na której Pan Radny Szuwalski nie chwaliłby Pani 

Skarbnik, coś w tym musi być, ale nad tym się zastanowimy po Sesji. Czy ktoś z Pań i Panów 
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Radnych chciałby jeszcze zabrać głos w tej sprawie. Jeśli nie, to przystępujemy do 

głosowania.” 

Po czym Rada przystąpiła do głosowania w wyniku, którego jednogłośnie - 12 głosów "za"                 

(Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 9 do protokołu) 

 

podjęła uchwałę nr XVI/146/20 w sprawie zmian w budżecie gminy na 2020 rok,  

która stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

 

Ad.3. Omówienie informacji o przebiegu wykonania budżetu za I półrocze 2020 roku  

          oraz kształtowaniu się Wieloletniej Prognozy Finansowej gminy na lata 2020-2031. 

 (załącznik nr 11 do protokołu) 

 

Przewodniczący Rady: „Dziękuję uchwała została przyjęta. Przechodzimy do kolejnego 

punktu, chyba, że ktoś chciałby przerwę. Nie widzę. Omówienie informacji o przebiegu 

wykonania budżetu za I półrocze 2020 roku oraz kształtowaniu się Wieloletniej Prognozy 

Finansowej gminy na lata 2020-2031. Tu też bym proponował, żeby nie męczyć Pani 

Skarbnik wcześniejszą wypowiedzią, tylko zadawać pytania, bo bardzo obszerne materiały 

wszyscy Radni otrzymali i niewątpliwie się z nimi zapoznali. Może mają jakieś pytania, 

uwagi, to bardzo bym prosił, przy czym jak wspominałem było to też omawiane na Komisji, 

może, dlatego stąd to milczenie, ale jeśli nie. Przepraszam bardzo, Radny Szuwalski.” 

Wiceprzewodniczący Rady: „Przepraszam, że zabieram głos, ale na posiedzeniu Komisji 

mnie nie było, nie mogłem być obecny. Być może to stwierdzenie, ta uwaga padła na 

Komisji, jeżeli tak, to proszę mnie poprawić, jeżeli nie, to warto na to zwrócić uwagę. Proszę 

Państwa, dawno ja nie pamiętam takiej sytuacji, mówię o kwestii pozytywnej, że wynik 

wykonania budżetu, że mamy wartość dodatnią, nadwyżkę. Za I pół roku ta wartość dodatnia 

jest prawie 2 500 000 zł, nie wiem, może na Komisji to było poruszane, tak? To powiem, że 

jest bardzo budujące.” 

Skarbnik Gminy: „Czytał Pan Radny niewątpliwie.” 

Wiceprzewodniczący Rady: „To tyle. Dziękuję.” 

Przewodniczący Rady: „Dziękuję bardzo, ale do tych słów, że te pieniądze zostaną 

skierowane na podwyżki diet Radnych, jest niecelowe i niesłuszne. Dobrze, czy ktoś z Pań  

i Panów Radnych jeszcze chciałby zabrać głos? Jeśli nie, to rozumiem, że punkt ten został 

omówiony. Przechodzimy do kolejnego punktu. Sprawozdanie Burmistrza z działalności 

między sesjami.” 

 

Ad.4. Sprawozdanie Burmistrza z działalności między sesjami. 

 

Pan Maciej Leszczyński – Burmistrz Jezioran: „Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo, 

sprawozdanie z działalności między sesjami. Wykonane zadania gospodarcze:  



7 

1. Wykoszono obustronnie pobocza dróg: Franknowo - Polkajmy, Franknowo - Wola    

     Szlachecka, Jeziorany – Lekity - Kalis, Lekity - Krokowo, Krokowo - Lamkowo, Miejska    

     Wieś - Żardeniki, kol. Olszewnik, kol. Kikity, kol. Piszewo. 

2. Wykoszono tereny gminne przy ul. Sienkiewicza oraz w Tłokowie. 

3. Wykoszono barszcz Sosnowskiego za cmentarzem w Jezioranach, kol. Tłokowo,  

      kol. Jeziorany. 

4.  Przycięto wystające gałęzie na drodze Modliny - Potryty, Krokowo - Lamkowo, Jeziorany    

     - Lekity, ul. Ogrodowa. 

5. Wycięto krzaki na drodze kol. Lekity. 

6. Wycięto i wywieziono krzewy, rozebrano ogrodzenie z siatki przy świetlicy  

       w Żardenikach. 

7. Przeprowadzono nasadzenie drzew w miejsce wyciętych drzew (40 szt.) na kol. Dec,  

     kol. Krokowo, Wilkiejmy, Kol. Kramarzewo.  

8. Zamontowano lustro na skrzyżowaniu w miejscowości Kikity.  

9. Pomalowano koperty postojowe dla niepełnosprawnych przy Placu Jedności Narodowej  

     i przy Placu Zamkowym. 

10.Prowadzone są prace remontowe w OSP Franknowo, czyli docieplenie ścian remizy  

     i naprawa dachu.  

11.Przeprowadzono prace porządkowe na ul. Nadbrzeżnej - rozebrano stare ogrodzenia,     

     naprawiono mur na budynku gospodarczym. 

12. Wykonano prace porządkowe w Radostowie - załadowano i wywieziono gruz z terenu   

      wsi.  

W dniu 16 lipca 2020 r. została zawarta umowa z Województwem Warmińsko-Mazurskim na 

udzielenie Gminie Jeziorany pomocy finansowej w formie dotacji celowej na dofinansowanie 

zadań w zakresie ochrony przeciwpożarowej w wysokości 18 000 zł z przeznaczeniem na 

budowę, rozbudowę, modernizacje remizy OSP Radostowo. Termin wykonania zadania 

inwestycyjnego i wykorzystania środków do 30.11.2020 r. 

W dniu 21.09.2020 r. zawarto umowę z Biurem Architektoniczno-Urbanistycznym BDK 

Olsztyn ul. Wilczyńskiego 6G/3 na opracowanie projektu miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla terenów w mieście Jeziorany przy ul. Mickiewicza  

i ul. Wolności, przygotowanie i skompletowanie dokumentacji planistycznej, sporządzenie 

opracowania ekofizjograficznego, sporządzenie prognozy oddziaływania na środowisko 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego, sporządzenie prognozy skutków 

finansowych uchwalenia planu. Wynagrodzenie brutto dla wykonawcy 44 280 zł. Dziękuję 

bardzo.” 

 

Przewodniczący Rady: „Dziękuje bardzo. Czy ktoś z Pań i Panów Radnych miałby jakieś 

uwagi albo pytania. Jeśli nie, to ja tylko powiem, że rzeczywiście się bardzo wiele robi  

w naszej Gminie, to widać, jak powiedział kolega Szuwalski. Natomiast mnie osobiście 
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bardzo cieszy ta rozbudowa i to, co widzę w Radostowie przy strażnicy. Proszę Państwa przez 

te kilka lat, co byłem Sołtysem, a potem Radnym, widziałem tych chłopaków z Radostowa ile 

oni wkładali siły, radości, jakiejś chęci pracy do tej swojej straży pożarnej, do tego działania. 

Aż przykro było, że nie można było im się zrewanżować, właśnie tym, do czego dołożyli, 

rozbudową tej strażnicy. Przypominam sobie ciągle rozmowy, a to nam słup przeszkadzał,  

a to wiatr wiał nie z tej strony, a to zima się zaczęła w styczniu a nie w lipcu itd. Ciągle mieli 

z tym problemy. Jak widać można było przez dwa lata te problemy rozwiązać, strażnica stoi  

i jest to naprawdę fajne, że w takich lokalnych małych sprawach ludziom rozwiązuje 

problemy, pokazuje, że ich praca jest nagradzana i że chce się im pomóc. To jest bardzo 

istotne szczególnie dla strażaków, którzy mają taką podwójną funkcję w społeczeństwie, nie 

tylko gaszą pożary, nie mówię, że czasami zapalają prawda, nie tylko gaszą pożary, ale 

zajmują się taką działalnością społeczną na tym terenie. Za to tez dziękuje. Kto z Pań i Panów 

Radnych chciałby jeszcze zabrać głos? Jeśli nie, to podziękowaliśmy Panu Burmistrzowi.”  

 

Ad.5. Wolne wnioski i zapytania. 

 

Przewodniczący Rady: „Chciałem poinformować, że na piśmie ani telefonicznie ani 

internetowo nie wpłynęły ze strony mieszkańców żadne zapytania i wolne wnioski. Może ktoś 

z Pań i Panów Radnych chciałby? Wolnych wniosków też nie widzę.” 

 

Ad.6. Przyjęcie protokołu XV sesji. 

 

Przewodniczący Rady: „Wszyscy Państwo zapewne się zapoznali. Kto z Państwa ma jakieś 

uwagi?” 

 

Uwag nie było. 

 

Po czym Rada przystąpiła do głosowania w wyniku, którego jednogłośnie - 12 głosów "za"                 

(Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 12 do protokołu) 

 

Przyjęto protokół XV Sesji Rady Miejskiej w Jezioranach. 

 

 W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady stwierdził,  

że XVI Sesja VIII Kadencji Rady Miejskiej w Jezioranach została zakończona.        

         

       Protokołowała                                                                  Przewodniczący Rady Miejskiej 

   Anna Brakoniecka               Bogusław Wierzbicki 


